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Tekstcorrectie
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Internet
www.brsjs.nl

Verspreidingsgebied
Breskens (postcode 4511)

Oplage
3000

Aanleveren advertenties
redactie@brsjs.nl
De advertenties moeten worden aangeleverd 
voor de laatste donderdag van de maand.

Contact
redactie@brsjs.nl
www.brsjs.nl

Mede mogelijk gemaakt door: 
Studio Klessebes en Zeeland Multimedia Service

Niet ontvangen?
U woont in Breskens en u heeft BRSJS.nl niet 
ontvangen. Stuur dan een e-mail naar  
redactie@brsjs.nl. U kunt ook een exemplaar 
afhalen bij Plus, slagerij Karels en Jumbo.

Hoewel bij deze uitgave de uiterste zorg is nage-
streefd, kan voor eventuele (druk)fouten en onvol-
ledigheden niet worden ingestaan. De redactie 
van BRSJS.nl is dan ook niet aansprakelijk voor de 
gevolgen van activiteiten, die worden ondernomen 
op basis van deze uitgave. We hebben nage-
streefd om met iedereen contact op te nemen die 
word weergegeven op de foto’s in deze editie.

Colofon

2

Evenementen
17 november  Intocht Sinterklaas Haven Breskens 13.30 uur
22 november  optreden van Leo & Yvon hooge platen aanvang 14.00 uur
24 november  Drumcirkel Tijdstip 19.00-21.00 uur
  Kosten €3  centrum Qi veerhaven
28 november   Meditatie-avond, thema Gevoel Tijdstip 19.00-21.00 uur 
  Kosten €7,50 centrum Qi veerhaven
29 november  chakra mandala tekenen 19.15-21.30 uur 
  Kosten €130 voor alle avonden centrum Qi veerhaven
2 december  Kerstkrans maken van een oud boek door Graag gemaakt 
  13.30-16.30 uur Kosten € 25 centrum Qi veerhaven
4 december  Sint bingo aanvang  14.00 uur
5 december  nieuw! Intuïtief schilderen met mediamieke sessie Op afspraak 
   centrum Qi veerhaven
7 december  cranio sacraal healing in de Ener-Chi-bus 
  (zie informatie verder in het blad)
9 december  muurdecoratie voor kerst door Graag Gemaakt 13.30-16.30 uur   
  Op afspraak centrum Qi veerhaven
12 december  nieuw! Intuitief schilderen met mediamieke sessie 
  Op afspraak centrum Qi veerhaven
12 december  workshop Manifesteren Tijdstip 19.00-21.00 uur 
  Kosten €25 of €260 voor 13 x centrum Qi veerhaven
13 december  de Grootmoeders van het net van Licht Tijdstip 13.30-14.30 uur
  Kosten €7 centrum Qi veerhaven                          
13 december  Mandala tekenen geometrische vormen 19.15-21.30 uur
  Kosten €18 per keer all in centrum Qi veerhaven
14 december  Interactieve lezing Wetenschappelijk onderzoek naar “ik” 
  door Martin Gorren 19.30 -22.30 uur 
  Kosten vrijwillige bijdrage centrum Qi veerhaven
15 december  workshop Qigong en zelfmassage voor een betere 
  energiebalans (beginners) 9.30-12.30 uur Kosten €30 incl koffie,  
  thee Kosten hand out €5 centrum Qi veerhaven
15 december  workshop hondenmassage en holistisch uw hond weer in balans  
  brengen. 15.00-17.00 uur Kosten 50 euro centrum Qi veerhaven
16 december   Wintermarkt locatie spuiplein vanaf 10.00 uur 
17 december  Trussements mannenkoor hooge platen aanvang 19.00 uur
19 december  nieuw! Intuïtief schilderen met mediamieke sessie 
  Op afspraak centrum Qi veerhaven
19 december  Meditatie-avond, thema Licht Tijdstip19.00-21.00 uur 
  Kosten €7,50 centrum Qi veerhaven
22 december  bingo café de platte knoop 
31 december  oude jaar kerkdienst hooge platen aanvang 15.30 uur.
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Intocht Sinterklaas
Op 17 november komen Sinterklaas en zijn Zwarte Pieten 
weer naar Breskens. Om 13.30 uur komt hij aan bij de haven 
in Breskens en van daaruit vertrekt het gezelschap naar het 
Spuiplein, alwaar een mooi kinderfeest zal plaatsvinden.

Parkeerproblemen 
bij school en MFC De Korre

De komende periode zal er toezicht komen rondom de 
school wanneer de school aan- en uitgaat. Dit is besloten 
omdat er regelmatig problemen zijn die gevaarlijke situaties 
met zich meebrengen. Er zal hierover gecommuniceerd 
worden met de school, zodat die de ouders kan inlichten. 
Bestuurders worden aangesproken tijdens de proef, daarna 
zullen er bekeuringen volgen via handhaving.

Er zijn plannen om het bestemmingsplan te wijzigen en 
nieuwe parkeerplaatsen voorbij het mfc te gaan aanleggen, 
maar dit neem veel tijd in beslag.

Uitvaartverzorging

 Quataert

Wij staan u bij in
de moeilijke dagen

voor, tijdens en
na de uitvaart.
Met respect en
aandacht voor

uw persoonlijke
wensen.

Dag en nacht
voor u beschikbaar
Tel. (0117) 461918 
M. 06 22748133
info@quataert.nl
www.quataert.nl
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De leukste, 
gezelligste, 
terrasjes, 

restaurants 
en winkeltjes 

vindt U hier!

Spuiplein 47-57 Breskens 
www.breskenswinkelhart.nl

Breskens winkelhart
Voor al uw dagelijkse boodschappen
Breskens winkelhart
Voor al uw dagelijkse boodschappen

7 op 7 open!
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Mosselmaaltijd 
op De Boulevard
(5 september 2018)!
Elk jaar organiseren wij een mosselmaaltijd voor 
de bewoners van de afdeling De Boulevard (van de 
Hooge Platen). 

Deze activiteit is echt geweldig om te organiseren en 
zelf te verzorgen. We koken dan voor 20 bewoners 
van De Boulevard mosselen, maar elk jaar moesten wij 
mosselen kopen en wij dachten, zou er niet eens iemand 
willen/kunnen sponsoren voor ons, we wonen tenslotte 
toch ook in een vissersdorp. En hoe leuk is het niet om 
te zeggen dat deze mosselen echt uit Breskens komen! 
De bewoners genieten echt van verse mosselen en als 
zij genieten dan is het voor ons ook een geslaagde dag! 
Al met al wil ik namens het team De Boulevard Mike de 
Houck heel hartelijk bedanken voor de mosselen! Ze 
waren prachtig en heerlijk! Nogmaals hartelijk dank!

uw adres voor

verhuurbemiddeling

www.verhuurburozeeland.nl
Oosthavendam 16-18, Breskens 0117383940

Zoek en Boek

VANAF 1 NACHT

KENNISSESSIE
Wat zijn backups?
Waarom moeten we een backup maken?

ULTILITY
Markt 22 
4501 CK Oostburg

WWW.ULTILITY.NL
0117 - 30 83 11

Benieuwd of uw computer echt veilig is? Kom luisteren 
naar verschillende tips over veilig computergebruik. 
Schrijf in voor deze gratis kennissessie.

MEER INFO? WWW.ULTILITY.NL/KENNISSESSIE
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Koor de Westenwind 
zoekt organist
Het koor de Westenwind uit Breskens is op zoek naar een 
organist(e) die het koor wil begeleiden tijdens de wekelijk-
se repetities en eenmaal per maand tijdens een kerkdienst.

De huidige organiste, Hanneke Terreehorst, heeft te kennen 
gegeven om aan het einde van dit jaar te willen stoppen 
met het begeleiden van het koor. Het koor de Westenwind, 
ooit als jongerenkoor opgericht in 1971 door pastoor Omer 
Gielliet en Fonny Maas, zingt een repertoire van popmuziek 
met eigengemaakte teksten en gospels. De repetities zijn 
altijd op maandagavond van 19.00 uur tot 20.15 uur en het 
koor beschikt over een eigen keyboard. Als u interesse heeft 
om ons koor te begeleiden dan kunt u contact opnemen met 
Adrie de Lobel op tel.nr: 0117-383255 of kom eens kijken en 
luisteren tijdens een van onze repetities.

Soos VVH Breskens
Op 26 oktober organiseerde het bestuur voor de derde 
keer een gezellige middag voor de leden. Die is goed 
geslaagd. We gingen met 67 personen naar Restaurant 
Schoneveld. Met dank aan Jos Smulders en zijn team, 
dat ons een prachtig en lekker buffet heeft voorgezet. 
Hiervoor onze hartelijke dank. Op 19 december houden 
we in MFC De Korre een kerstmiddag voor onze leden.

Oproep aan alle ouderen van 55+ en mensen die graag 
kaarten of bingo spelen: ze kunnen zich aanmelden. 
Tevens start er weer een hobbygroep. Wilt u meedoen, 
meldt u zich dan aan bij Bea Keijmel. De eerste stap is 
misschien moeilijk maar u belt mij gewoon en dan kom ik 
even bij u thuis langs om bij te praten, zodat het voor u 
wat gemakkelijker wordt om de eerste stap te zetten naar 
een gezellige groep mensen in MFC De Korre.

Bestuur VVH Breskens

www.levroparket.nl

Jubileum: voor de 5e 
keer op uitnodiging 
pannenkoeken eten 
bij Elsje!
De Zonnebloem afdeling Breskens ging weer met 50 
gasten in groepjes van 10 pannenkoeken eten bij Elsje 
Fiederelsje (pannenkoekenhuis).

Al 5 jaar achter elkaar 
mogen de gasten een 
pannenkoek met koffie of 
thee komen eten, ge-
schonken door Jurgen 
en Els, eigenaren van het 
pannenkoekenhuis. In 
de keuken werkt ook al 
5 jaar de vaste afwasser 
Brian die er nog altijd veel 
plezier in heeft.



Anno 1972, 
bloemen & brocante uit Breskens
Anno 1972 is het bedrijf van Angelique Lohman, inmiddels twee jaar gevestigd in Breskens. Na 25 jaar werken 
in het ziekenhuis besloot Angelique het roer om te gooien en van haar passie een beroep te maken: bloemen en 
brocante. 

Voorafgaand aan de start van Anno 1972 werden diverse opleidingen tot bloemist met succes 
gevolgd, aangevuld met een gedegen opleiding tot allround interieurstylist te Gent.

Maar wat is nou eigenlijk Anno 1972? horen we veel mensen vragen. Bij Anno 1972 kunt u terecht voor allerlei bloemwer-
ken zoals boeketten, bloemstukken, bruidswerk en rouwstukken. Anno 1972 levert alleen op bestelling, zodat de klant altijd 
verzekerd is van verse bloemen. Ook de zakelijke klant wordt niet vergeten: inmiddels hebben vele bedrijven (horeca, 
winkeliers en kantoren) de weg gevonden naar Angelique. Alles wordt natuurlijk keurig volgens afspraak bezorgd in heel 
West-Zeeuws-Vlaanderen.

Ook worden er regelmatig workshops met bloemen georganiseerd, meegaand met de 
seizoenen, daarnaast zijn er ook tal van creatieve workshops te volgen zoals bijvoorbeeld 
het Zeeuwse Koppel (figuren van klei). Ook brocante (tweedehands goederen en curiosa) 
is een passie die heel mooi te combineren valt met bloemen. 

Een aantal keren per jaar zetten wij onze schuur aan 
het Molenwater 54 open, waar u kunt kennismaken met 
onze mooiste verzamelde brocante. Anno 1972 werkt
alleen op afspraak, bel, mail of app gerust naar Angelique 
om eens te kijken wat zij voor u kan betekenen!
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7 december: craniosacrale 
healing in de Ener-Chi-bus
Hilde van Hove, craniosacraal therapeut [manipuleren van de schedelbeen-
deren], shiatsu-therapeut [Japanse acupressuur], masseuse en healer [langs 
paranormale weg genezen] komt elke eerste vrijdag van de maand met haar 
Ener-Chi-bus bij centrum Qi [Veerplein] staan om behandelingen te geven. 
Zij doet dit in haar prachtig ingerichte bus. Je ligt heerlijk comfortabel in een 
serene omgeving met je kleding aan.

Iemand vertelt: “Hildes handen weten steeds precies waar ze moeten zijn. 
Door haar lichaamswerk ontspan je, word je lichter en bewuster en stroomt je 
energie weer volop. Ook haar wijsheid mist zelden haar doel. Haar energie is 
enthousiast en aanstekelijk, maar op haar tafel is het pure rust.” Interesse? 
Maak een afspraak, dan wordt de tijd vastgesteld!
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Check onze bijzondere activiteiten op

www.qi-breskens.com
Veerhaven 3 (PSD terminal)

Nationale Zwemcompe-
titie deel 1 te Hulst op 
7-10-2018

Jongens 4 x 100m wisselslag 
Junioren 4 en later

3.  Scheldestroom 5:43.05
 Colin Dekkers 1:33.60 Tomas 

Hertogh 1:23.53 Luuk Zijlstra 
1:22.44 

 Vincent Roelans 1:23.48

Dames, 100m wisselslag 
Senioren Open

13. Pauline Rootsaert 
 Scheldestroom 1:25.43

Heren, 50m rugslag 
Senioren Open

5.  Michael Vrolijk 
 Scheldestroom 34.47

Dames, 100m schoolslag 
Senioren Open

13. Pauline Rootsaert 
 Scheldestroom 1:39.40

Meisjes, 50m vrije slag 
Junioren 1 en later

6.  Maud Ghijs 
 Scheldestroom 42.42

Jongens 50m rugslag 
Minioren 4 en later

1.  Matthijs Vinke 
 Scheldestroom  46.07
6.  Lars den Besten 
 Scheldestroom 1:03.64

Jongens, 200m vrije slag 
Junioren 4 en later

2.  Luuk Zijlstra 
 Scheldestroom 2:37.07 

Heren, 100m 
schoolslag Senioren Open

4.  Michael Vrolijk 
 Scheldestroom 1:18.07

Dames, 50m rugslag Senioren 
Open

11. Pauline Rootsaert 
 Scheldestroom 41.13

Meisjes, 100m vlinderslag 
Junioren 3 en later

18. Tara den Besten Schel-
destroom 2:01.63

Heren, 100m wisselslag 
Senioren Open

6.  Michael Vrolijk 
 Scheldestroom 1:12.30

Meisjes, 100m wisselslag 
Junioren 1 en later
5.  Maud Ghijs 
 Scheldestroom 1:42.27

Jongens, 25m schoolslag 
Minioren 4 en later
1.  Matthijs Vinke 
 Scheldestroom 24.20
5.  Lars den Besten 
 Scheldestroom 33.46

Jongens, 100m schoolslag 
Junioren 4 en later
1.  Luuk Zijlstra 
 Scheldestroom 1:25.32

Heren, 4 x 50m vrije slag 
Senioren Open

2.  Scheldestroom 2 1:55.42
 Maarten van der Zwan 27.37 

Dylan Fermont 30.12 Joris 
Boekhorst 28.34 Michael 
Vrolijk 29.59

Junioren Jeugd Senioren 
Circuit deel1 te Vlissin-
gen op 21-10-2018

Heren, 200m wisselslag 
Junioren 3 en 4
5.  Luuk Zijlstra 
 Scheldestroom 2:50.43

Dames, 100m vrije slag 
Junioren 1
10. Maud Ghijs 
 Scheldestroom 1:33.60

Heren, 100m rugslag Junioren 
3 en 4

2.  Luuk Zijlstra 
 Scheldestroom 1:16.68

Dames,100m schoolslag 
Junioren 1
2.  Maud Ghijs 
 Scheldestroom 1:45.65

Heren, 50m schoolslag 
Junioren 3 en 4
3.  Luuk Zijlstra 
 Scheldestroom 38.28

Dames, 50m rugslag
Junioren 1
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Schoolzwemkampioen-
schappen basisscholen Sluis
Op zaterdag 6 oktober werden in Oostburg de schoolzwemkampioenschap-
pen voor de basisscholen in de gemeente Sluis georganiseerd. Namens OBS 
De Zeemeeuw uit Breskens deden 2 teams mee, met 12 kinderen.

Team A is als 7e geëindigd, team B als 12e. Beide teams vielen helaas buiten de 
bekerprijzen. Als extra prijs werd er nog een zwemclinic [intensieve groepstraining 
in bepaalde vaardigheden = workshop] verloot. Deze is gewonnen door beide 
teams van de obs. Alle deelnemers van de obs worden door Zwemvereniging 
Scheldestroom uitgenodigd voor een zwemclinic van Frans Verplanke. Dit gebeurt 
in overleg met school. Het is natuurlijk een hartstikke leuke prijs voor de kinderen. 
Foto’s gemaakt door Ryan Verplanke.

Leonie Schoonaard

10. Maud Ghijs 
 Scheldestroom 48.36

Heren, 100m wisselsla
Junioren 3 en 4
5.  Luuk Zijlstra 
 Scheldestroom 1:18.46

Swimkick Minioren 
deel1 te Hulst op 
28-10-2018

Swimkick Jongens, 25m
vrije slag Minioren 1-3
4.  Niek Walhout 
 Scheldestroom 25.47

Swimkick Meisjes 
Minioren 1-3
4.  Marieke van Voren-

Scheldestroom 35.09

Swimkick Jongens,50m
vrije slag Minioren 4-(5)6
8.  Quincey Semeleer 

Scheldestroom 51.05
10. Lars den Besten 
 Scheldestroom 58.50

Swimkick Meisjes 
Minioren 4-5,

17. Mayte Buitendijk 
 Scheldestroom 59.12

Swimkick Jongens, 25m
rugslag Minioren 1-3
2.  Niek Walhout 
 Scheldestroom 28.03
3.  Luca Poorter Schel-

destroom 30.18

Swimkick Meisjes, 
Minioren 1-3
9. Marieke van Voren 

Scheldestroom 40.42

Swimkick Jongens,50
rugslag Minioren 4-(5)6
5.  Quincey Semeleer 

Scheldestroom 1:01.43
6.  Lars den Besten 
 Scheldestroom 1:07.38
Swimkick Meisjes, 
Minioren 4-5
8.  Mayte Buitendijk 
 Scheldestroom 1:03.46

Minioren Jongens, 100m
vrije slag Minioren 2, 3
en 4
1.  Matthijs Vinke 
 Scheldestroom 1:30.01

Minioren Meisjes, 100m 
rugslag Minioren 5
1.  Joëlle Nobus 
 Scheldestroom 1:44.96
6.  Evelien van Voren 
 Scheldestroom 2:13.38

Gemengd, 4 x 25m vrije
slag Minioren 3 en later
Scheldestroom 1
4.  Luca Poorter - Nova 

de le Lijs - Marieke van 
Voren - Niek Walhout

Gemengd, 4 x 50m vrije
slag Minioren 6 en later
4. Scheldestroom 1 

2:54.03
 Karsten Roelans - Sop-

hie Vinjé - Joëlle Nobus 
- Pieter de Jonge

6.  Scheldestroom 2 
3:12.40

 Quincy van der Zwan - 
Lotte Salomé -  Evelien 
van Voren - Matthijs 
Vinke

DIENSTEN IN H. BARBARAKERK:
Zondag 18 november is er in de 
H. Barbarakerk een communieviering
Voorganger is pastor Frans van Geyt en er 
is samenzang onder begeleiding van Tineke 
van het Westeinde. Aanvang is om 09.15 uur.
Zondag 9 december is er in de 
H. Barbarakerk een eucharistieviering.
Voorganger is dan pater Ignace D’hert en de 
muzikale omlijsting van de dienst is in handen 
van het koor de Westenwind.
Aanvang is om 09.15 uur.
Zondag 16 december is er in de 
H. Barbarakerk een oecumenische viering.
Voorganger is dan pastor Frans van Geyt en 
er de muzikale omlijsting van de dienst is in 
handen van het Bressia Kwartet. Aanvang is 
om 09.15 uur.
Maandag 24 december is er in de 
H. Barbarakerk een Kerstavond viering.
Voorganger is dan pastor Frans van Geyt en 
de muzikale omlijsting van deze viering is in 
handen van The White Group. Aanvang is om 
21.00 uur.

Na iedere dienst is er koffiedrinken in de 
koffiekelder. 
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Halve Belg en/of halve Hollander?
Als we het Zeeuws-Vlaamse volkslied met z’n allen uit volle borst zingen, dan 
verschijnt de passage ‘… ons eigen landje, maar deel van Nederland’. Vooral het 
woordje ‘maar’ vind ik persoonlijk veelzeggend. Ons vaderland is als een ouder 
en Zeeuws-Vlaanderen symbolisch als een geadopteerd kind. ‘Je bent een ‘broaf 
vintje’, maar toch hoor je nog niet bij ons gezin’. Daar ben je dan lekker mee. Maar 
waar horen we dan wel bij? Geografisch gezien horen we bij België, specifieker 
bij Vlaanderen. Net een denkbeeldige lijn scheidt ons. Geschiedkundig gezien, 
vonden en vinden de Belgen ook dat dit stukje bij hen hoort. Diverse keren heb-
ben ze ons landje ook geclaimd en bijna veroverd. De Belgische vlag heeft zelfs 
eens een blauwe maandag aan de toren van de kerk in IJzendijke gehangen. Ze 
konden echter niet rekenen op onze steun en dankzij het heldhaftig optreden van 
generaal Ledel werden de Batavieren er weer uit gegooid.

Toch blijven we verbonden met Vlaanderen als een kind via een navelstreng met de 
moeder. Kijk alleen maar eens naar de achternamen hier. Thomaes, Buijse, 
Dobbelaere, Van Hijfte; allemaal namen van Vlaamse oorsprong, hier terechtge-
komen door oorlogen, economische rampspoed, enz. Onze talen lijken sterk op 
elkaar. Als ik in ‘Bruhhe’ een hapje ga eten, verstaan ze mij wel. Ze begrijpen me 
zelfs ook nog, alleen het is niet echt Vlaams zeggen ze dan. Klopt, wij hebben er 
een eigen draai aan gegeven. Wij gebruiken zinnen waarvan ze in Amsterdam 
achteroverslaan. ‘Atakan’ (als dat kan), ‘kakakom’ (kan ik al komen?) of bijvoorbeeld, 
‘kiekierus’ (kijk hier eens). De eerste twee kunnen net zo goed Indisch dialect zijn, 
terwijl de laatste een inheemse plantensoort kan zijn. ‘Doe mij maar twee kiekie-
russen’. Overigens spreken wij een wereldtaal, hoor. Vele landen hebben onze taal 
overgenomen. In mijn stageperiode in Zuid-Afrika verstonden ze mij perfect (wêreld, 
pêrd …). Wij zetten een raam in de zomer op een ‘harretje’. In Noorwegen noemen 
ze dat ‘jarr’. Wij gaan in Bresjes naar het strange. In het oud-Frans noemen ze dat 
precies hetzelfde. Zelfs tijdens een bezoek aan een café in Kopenhagen, zei een 
Deen tegen mij ‘wa zei je noe’. Kortom, ‘vlak onze taal niet uit’!

De Ollanders vinden ons reserve-Belgen. Net of we beschikbaar zijn, als de echte 
Belgen op dreigen te geraken of niet voldoen en ze ons kunnen inzetten! Gere-
geld wil iemand van boven de rivieren een product aan mij verkopen middels een 
afspraak. ‘Zeeuws-Vlaanderen zegt u? Dat hoort toch bij België? Dat is toch een 
eiland?’ Het product komt er dan ook meestal niet ... Net als een bloem zijn wij door 
twee bijenvolkeren bestoven en prachtig tot bloei gekomen. Van de Hollanders heb-
ben we het directe en afspraak is afspraak. Van de Belgen hebben we het ‘soi vivre’ 
(joie de vivre, levensvreugde) in onze genen. Binnenkort komt er misschien wel een 
wegenvignet in België. Dan zijn we dus zo goed als een eiland en echt afgesneden 
van de rest van Nederland. Laten de Belgen het nu echt niet in hun hoofd halen om 
na een paar honderd jaar weer te trachten ons landje in te pikken. Weer een rege-
ring, burgemeesters en ministers erbij. Dat wordt zelfs de Belgen te veel …
Jules

 

 

 

 

 

          A.P.K. Keuring € 50,- 
      Voor benzine en diesel auto’s 
 
            A.P.K. Keuring € 25,- 
     Als u de keuring laat uitvoeren in  
     combinatie met een kleine beurt 
 
           A.P.K. Keuring € 0,-* 
     Als u de keuring laat uitvoeren in 
       combinatie met een grote beurt 
 
    Deltahoek 22 , 4511 PA Breskens 

          Telnr. 0117-380070 
    E-mail: info@varamo.com  
            www.varamo.com  

*U betaald alleen de wettelijke afmeldkosten 
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Sportief de 
winter door met 
wandelgroep
ELKE STAP TELT
Voor mensen uit Breskens en omstreken die 
tijdens de wintermaanden buiten actief bezig 
willen zijn bestaat nog altijd de mogelijkheid 
om aan te sluiten bij onze wandelgroep. In 
april 2014 is de wandelgroep opgericht en 
iedere woensdagmorgen ontmoeten we 
elkaar in de Hooge Platen. We drinken eerst 
een kop koffie en lopen vervolgens een rondje 
van ongeveer 5 á 6 km.

De meeste lopers stappen bij terugkomst nog-
maals de Hooge Platen binnen voor een bakkie 
koffie. Er wordt nog “wat” nagekletst en rond elf 
uur keert ieder weer huiswaarts.Nieuwe lopers/
loopsters zijn van harte welkom: hoe meer 
zielen hoe meer vreugd! Met minder getrainde 
mensen wordt rekening gehouden, die kunnen 
starten in een apart groepje waarin het tempo 
en de afstand worden aangepast aan hun mo-
gelijkheden. Deelname in onze wandelgroep is 
geheel vrijblijvend en gratis, alleen een kleine 
bijdrage voor de koffie wordt gevraagd.

Ons doel is: gezelligheid, beweging, 
ontspanning en een fit gevoel.
Startplaats: restaurant de Hooge Platen, 
tijd: 9.30 u koffie drinken, 9.45 u vertrek. 
Voor meer info: Sonja Faro-Fenijn, tel. 0117-
383089, e-mail: farow@zeelandnet.nl.

Henk Mel 60 jaar lid van 
vakbond FNV
In de maand september 
was het 60 jaar geleden dat 
Henk Mel, geboren op 7 mei 
1943 te Boschkapelle in 
Oost-Zeeuws-Vlaanderen, lid 
werd van de vakbond. Toen hij 
meteen, na de lagere school te 
hebben doorlopen, als landar-
beider ging werken, zei zijn 
vader dat hij maar lid moest 
worden van de vakbond. In die 
begintijd verdiende hij ƒ 35,- per 
week. Hij heeft tot aan zijn militaire 
diensttijd als landarbeider 
gewerkt. In militaire dienst was 
hij gelegerd bij de afdeling 
luchtafweer in Ossendrecht.

Na zijn diensttijd heeft Henk 2 jaar gewerkt bij een vlasverwerker en daarna enkele 
kortdurende baantjes gehad in diverse bedrijfstakken. Hierna ging hij aan de 
slag bij de firma Sanderse in Axel als kabellegger, waar hij met zijn collega’s het 
buitengebied in Oost-Zeeuws-Vlaanderen van kabels en leidingen voorzag. Dit 
heeft Henk 8 jaar gedaan en daarna ging hij via een koppelbaas aan de slag bij 
Pechiney.

Na een ongeval belandde hij voor anderhalf jaar in de ziektewet en hij daarna kon 
hij aan de slag als buschauffeur bij Cito, dat heeft hij met veel plezier 30 jaar lang 
gedaan. Nadat Cito stopte heeft Henk de laatste drie jaar nog bij Connexxion als 
buschauffeur gewerkt totdat hij in 2005 met de VUT ging. Omdat Henk als pendel-
chauffeur bij Cito veel naar Spanje reed en het bedrijf een keurmerk moest halen, 
moest hij daarvoor cursussen volgen en het chauffeursdiploma behalen. “Heb ik 
in mijn leven toch nog eens een diploma gehaald”, zei Henk met lichte zelfspot.

Als hobby had Henk biljarten en hij mocht graag naar de autocross in Valkens-
waard gaan kijken. Tegenwoordig doet hij aan computeren en hij gaat af en toe 
koffiedrinken in de Hooge Platen. Vakbondsvertegenwoordiger Adrie de Lobel 
bezocht Henk thuis in Breskens om hem namens de vakbond een presentje en 
het bij het jubileum horende speldje te overhandigen. Hij bedankte Henk voor zijn 
jarenlange trouwe lidmaatschap en wenste hem en zijn vrouw nog veel goede 
jaren samen toe.

Rectificatie
In het blad van Oktober was er het 
stukje de laatste in Breskens gebouw-
de kotter. Dit stukje en de foto’s waren 
gemaakt door Ronald Ribbe.
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Om met het haas (Lepus) te beginnen (dus niet de haas!): ’n haas is een ‘nestvlieder’: jongen worden met haar geboren, met reeds 
geopende ogen en lopen direct na de geboorte al met de ouders mee; hazen hebben geen hol, maar een ‘leger’; de bouw van het haas 
staat in functie van lange afstand lopen bij het vluchten: lange poten, groot hart, rood vlees (spieren!), maar ook in functie van ‘buiten’ 
leven: hazen zijn erg dicht behaard. Het konijn daarentegen is een ‘nestblijver’: de jongen worden in een ‘hol’ kaal én blind geboren; de 
poten zijn korter, het hart kleiner en het spiervlees witter; immers, lange afstand lopen doet het konijn niet, de weg naar het ‘hol’ is dé 
manier om met een korte flitsende sprint (‘haken slaan’= plotseling van richting veranderen) van de belagers af te komen (het nagenoeg 
witte staartje is dan erg goed te zien)! Het leven in holen is relatief warmer dan in het open veld, vandaar dat de vacht veel minder dicht 
behaard is. Inderdaad, de oren (de ‘lepels’) van het haas zijn zeer lang met aan het uiteinde een zwarte vlek; de staart (de ‘pluim’) van 
het haas is van boven zwart en vanonder wit, bij het konijn is de pluim bijna geheel wit. Je vraagt je misschien af of kruisingen tussen 
haas en konijn mogelijk zijn; het antwoord is nee, het moertje van het konijn paart niet met de rammelaar van het haas en vice versa. Nog 
wat opmerkelijke verschillen: het haas leeft vnl alleen (solitair), het konijn in gemeenschappen, een haas draagt 6 weken, een konijn 4, 
‘kleihazen’ zijn grijzer dan de meer roodbruine ‘zandhazen’. Nog niet slaperig van zoveel theorie? … en dan is er nog het ‘hazenslaapje’: 
het haas kan de ogen sluiten om zijn of haar ogen te verstoppen voor de vijand (vgl de uilen overdag); het lijkt er dan op alsof het haas 
slaapt! Tot slot: Als ’n konijn niet goed genoeg op de vijand let, is ie het haasje; da’s toch bij de kunnien af é?  

 Geert de Bruijckere

‘Is dà noe un aas 
of un kunnie ?’
‘n Meer dan eens gestelde vraag tijdens ’n ritje door de 
polder. ‘Dà kùjje toch wè zien: un aas è langere pwoot’n en 
woor’n !’ Meestal blijft het hierbij en blijft verdere uitleg ach-
terwege; degene die de vraag stelde voelt zich wat dom en 
vraagt niet door, laat zich overbluffen door de beantwoorder. 
De vraag is of de op dat moment zelfzekere beantwoorder 
nog meer verschillen tussen een haas en een konijn zou 
kunnen noemen, misschien wel, misschien ook niet … 
ik doe in ieder geval een poging hiertoe
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Mercuriusstraat 5    -  4511CN Breskens
Tel.: 0655 793 798   -   www.zeelandmultimedia.nl

Met plezier herstellen we je 
computer, smartphone, tablet,...

BRSJS.nl heeft uw hulp nodig
Omdat het blad BRSJS.nl voornamelijk op vrijwilligers draait 
kunnen wij alle hulp gebruiken. Wij zoeken nog:

Iemand voor de financiën: 1 keer per maand de facturen 
verzenden voor de advertenties. Dit doen we via Moneybird, 
een heel eenvoudig online boekhoudprogramma. 

Vliegende reporters: wat gebeurt er allemaal in je dorp, ga 
jij erachteraan?

Dus heb je interesse, meld je dan aan via:
redactie@brsjs.nl

Blauwe zone 
aangepast
Vanaf heden is de blauwe zone geen anderhalf uur meer 
maar twee uur. Dit geldt voor het Spuiplein, de Grote Kade, 
de Dorpsstraat en de Boulevard. De maximale tijd op de 
parkeerplaats van het winkelcentrum blijft anderhalf uur. 
Dit is besloten na een vergadering met de dorpsraad, 
de bedrijfsbelangenvereni-
ging en de gemeente Sluis. 

Ook worden de borden 
aangepast, zodat alles dui-
delijker wordt voor iedereen. 
De parking in de Zandstraat 
wordt aangepakt, maar eerst 
wordt er een bomonderzoek 
uitgevoerd en moeten er kabels 
gelegd worden. Deze parking 
zal waarschijnlijk voor de zomer 
van 2019 klaar zijn.

Werken met 
paardenkrachten
Het gebeurde lang, lang geleden, in de tijd dat de PSD net 
afscheid had genomen van haar laatste raderboot. Te Vlis-
singen moest er een paard aan boord, maar niemand, ook 
de eigenaar van het paard niet, kreeg dát voor elkaar.

Een slimme PSD’er vroeg: “Krijg ik een rijksdaalder van u, als 
het wel lukt?” Dat was een berg geld in die tijd, maar aldus 
werd afgesproken. Onze man deed zijn jasje uit, legde dat over 
het hoofd van het paard, nam het edele dier bij de teugel en 
geleidde het rustig aan boord ... De rijksdaalder was verdiend.
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Ingrediënten: 
1 groene en 
rode paprika
2 puntpaprika
Knoflook en ui
Blokje groente-
bouillon
Lente-uitjes
Aubergine
Peterselie

Peper en zout
Aromat
Champignons
Winterwortel
Allesbinder, 
scheutje maggi
Tomatenpuree
Rode wijn
Wokolie

Bereiding:
Alle groenten schillen, in blokjes snijden en wassen, maar houd de champignons apart.
Bak alle groenten tot ze gekleurd zijn. Zet de groente onder water en voeg de tomatenpuree, 
zout en peper toe. Voeg dan een scheutje rode wijn toe samen met aromat en het bouillonblok-
je. Laat dit allemaal 20 min zachtjes stoven. Beetje maggi, knoflook en peterselie toevoegen.
Champignons apart bakken met wat zout en peper, mogen mooi donker kleuren.
Voeg de champignons toe aan de groenten en hierna nog 15 min. laten stoven
Breng alles op smaak en als het te waterig is kun je het eventueel binden met allesbinder.

Een heerlijk groentegerecht gaat prima samen met vlees, kip, of wild eet smakelijk

Stoofpot van groente

Koken met KO
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Herinnering aan 
vroom november
Op 1 en 2 november herdachten we de doden en moesten we veel bidden. Op 11 
november was het Wapenstilstand en prevelden we gebeden voor de gesneu-
velden. Eind november moesten we een adventskrans ineen knutselen. 

November was een vrome maand in de katholieke meisjesschool. Het was in die 
periode dat ik van mijn tante Nonneke een gebedenboekje kreeg - terwijl ik nog niet 
eens kon lezen. Alleen al van het voelen aan de gladde kaft werd ik blij. Wanneer 
ik het opende, vloog een parfum van inkt mij tegemoet. Een genot om er diep in te 
snuiven. Wat erin stond, kon ik nog niet lezen, maar de mooie prentjes van de ver-
halen uit de bijbel waren betoverend. Het boekje wakkerde mijn devotie aan. Met 
plezier ging ik op zondag naar de hoogmis met het gebedenboekje in de hand. 
Daar zocht ik een stoel tussen de naar mottenballen en zure melk met koeienvla 
geurende vrouwen. Een vertrouwde geur die hoorde bij een volle, warme kerk op 
de boerenbuiten.

Wanneer de pastoor en alle kerkgangers de gebeden begonnen af te rammelen, 
rammelde ik gewoon met hen mee. Wat ze zegden en wat er in mijn boekje stond, 
wist ik niet. ‘Onzen lieve Heer in den hemel, bid voor ons, bid voor mij, bid voor de 
zieken, bid voor de zondigen...’ Ik prevelde zomaar iets wat in me opkwam en deed 
alsof ik het uit mijn boekje voorlas.

Op het einde legde ik het boekje vredig en vroom op mijn schoot te rusten, kruiste 
mijn handjes, sloot de ogen en bad diep en innig voor mijn moeder, vader, broers en 
zusjes én voor Peetje die nog maar kort in de hemel was.
Bij het verlaten van de kerk zei de boerin die op het erf achter ons woonde ‘ge zijt 
een braaf kind, God zegent u mijn zoetje.’

Ik antwoordde ‘merci madam’ - precies zoals grote mensen doen.



Donderdag t/m zondag
openvan 10 tot 22 uur

Kerstvakantie en 
krokusvakantie 
elke dag geopend

Ook 
geopend 

in de 
winter!

Historie
Tot en met 1953 was Grote 
Kade 27 nog een open terrein 
als herinnering aan de oor-
log. Vanwege de watersnood 
van 1953 heeft de overheid 
besloten dijken rond de haven 
te leggen en andere werk-
zaamheden buiten Breskens 

waaronder de nieuwe veerhaven met toevoerwegen. Dat was een 
taak voor Rijkswaterstaat. Daarvoor hebben zij in 1954 een kantoor 
met een dienstwoning aan de Grote Kade 27 gebouwd. In 1974 wa-
ren de werkzaamheden zover gevorderd dat dit gebouw met dubbele 
functie overcompleet kwam. Rijkswaterstaat heeft in juli 1975 het pand 
bij inschrijving te koop aangeboden. De koop werd gegund aan fam. 
de Feijter. Zij hebben na een verbouwing het pand per eind december 
1975 betrokken, eerst alleen als woning, later als woning met kantoor. 

Nieuw plan
Met het ouder worden kwam er minder behoefte aan de beschikbare 
leefruimte, want de kinderen zijn de deur uit, de kleinkinderen komen 
wel op bezoek maar niet meer logeren. En naar de toekomst kijkend 
kan de behoefte toenemen om kleiner en gelijkvloers te gaan wonen. 
Na hier 42 jaar met veel plezier te hebben gewoond en met alle 
faciliteiten voor de eerste levensbehoefte zoals de slager achter de 
deur, de bakker naast de deur en sinds een aantal jaren het winkel-

centrum voor de deur, was de keus niet moeilijk om naar een oplos-
sing te zoeken om hier te blijven wonen. Bij de inrichting moet er ook 
aan gedacht worden om zo lang mogelijk zelfvoorzienend te kunnen 
blijven wonen.

De lijnen voor een nieuw plan waren gezet en verschillende opties 
zijn de revue gepasseerd en onderzocht. De laatste optie om er een 
aantal appartementen te laten bouwen kreeg de voorkeur. Dit plan is 
ruimtelijk getoetst bij de gemeente, er is gesproken met de buren en 
er is gekeken naar het straatbeeld. Op alle plaatsen werd het plan ge-
accepteerd. Nu de uitvoering. Onze kleinzoon Steven de Feijter was 
voor de afronding van zijn studie bouwkunde zijn eindstage aan het 
doen bij Aannemersbedrijf Fraanje. We hebben ons omlijnde plan aan 
Steven meegegeven. Wat denk je van een stagiaire met een project 
op zak. Het plan werd goed ontvangen en zo kwamen we in contact 
met de expertises van de Fraanje organisatie. Er rolde voor ons een 
totaal voorstel van uitvoering uit en voor Steven een vaste aanstelling. 
  
Vandaag
Eind augustus 2017 is door Sagro met de sloop begonnen en 
eind oktober 2017 is door Fundex het boren van funderingspalen 
gestart. Er zijn 42 palen van 19 meter geboord als fundering. Moet 
zo wel kunnen. De 8 appartementen aan de Grote Kade 27 zijn nu 
bijna klaar. De laatste puntjes worden op de “i” gezet. Er is door de 
architect goed naar de hoofdpunten van ons plan geluisterd. Zo is 

Breskens vernieuwd, Grote Kade 27 ook!
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KASSA: 
JUMBO OPNIEUW
DE GOEDKOOPSTE

Bij Jumbo doen we er alles aan om de prijzen van al je dagelijkse 
boodschappen laag te houden. En dat is niet onopgemerkt gebleven. Jumbo 
is namelijk in het tv-programma Kassa opnieuw uitgeroepen tot goedkoopste 

supermarkt. Kijk, dat is kassa voor jou.

DE GOEDKOOPSTE

Bij Jumbo doen we er alles aan om de prijzen van al je dagelijkse 
boodschappen laag te houden. En dat is niet onopgemerkt gebleven. Jumbo 

Bron: BNN Vara Kassa - zaterdag 12 mei 2018

DAT IS HET VOORDEEL VAN

 Jumbo Pascal & Carola Ingels, Breskens, Burg. van Zuyenstraat 79
 Jumbo Ingels, Aardenburg, Peurssensstraat 21

er gekozen voor een uitstraling die goed in het straatbeeld past en 
positief uitkomt voor de mooie winkel van bakkerij Willemsen.
Volgens vele reacties lijkt dat geslaagd. Aannemersbedrijf Fraanje 
heeft zijn best gedaan om er iets moois van te maken in een periode 
dat de bouwwereld oververhit is. Er moest zo af en toe wel eens 
even gewacht worden op de uitvoering van een bouwkundig 
onderdeel of een vakman voor een bepaalde afwerking, maar er 
staat nu een gebouw dat voldoet aan de laatste bouwnormen met 
hoge isolatiewaarden en een verwacht laag energieverbruik. 
We kijken toch terug op een fantastische samenwerking. 
Aan de voorkant een mooie uitstraling, vanaf binnen een mooi 
uitzicht en een praktische inrichting waar de bewoners die tijdig 
gekocht hebben hun wensen konden inbrengen, aan de achterkant 
op de zuidkant mooie ruime balkons. Wat vroeger tuin was, staan nu 
garages en carports.   

Iedereen ziet ernaar uit om zo snel mogelijk hun betreffende appar-
tement te kunnen betrekken. Wij wensen alle toekomstige bewoners 
een voortreffelijk woongenot. Op basis van 42 jaar ervaring moet dat 
zeker lukken.  

Familieberichten

Overleden :  Izaak Jannes Verduijn  
                       Geb:28 April 1927 -  Overl:6 Oktober 2018.
 Overleden :  Maria Cornelia Krijger – van de Schraaf
                     Geb:24 Sept. 1935 -  Overl:13 Oktober 2018.
Overleden :  Cor van Oostenbrugge
                       Overl: 18 Oktober 2018 in de leeftijd van 70 jaar.
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De opening gebeurde door burgemeester Vermue en daarna 
werd een presentatie van de ‘harde feiten’ gegeven door gede-
puteerde Harry van der Maas. In 2014 heeft de provincie nood-
gedwongen de exploitatie van het fiets-voetveer weer op zich 
genomen. De toen begrote 800.000 reizigers per jaar bleken er in 
de praktijk 600.000 te zijn, en dit aantal is nog steeds dalend, de 
verwachting is dat dit komend jaar zal zakken naar 590.000. Twee 
derde van de passagiers zijn toeristen en voor iedere reiziger 
moet de provincie € 10 bijleggen. Het komt er dus op neer, dat 
80% van de totale kosten van de veerboot door de provincie 
wordt gedragen, slechts 20% is afkomstig van de inkomsten. 
Dat is een slechte score, zelfs het overige openbaar vervoer in 
Zeeuws-Vlaanderen (de bus) brengt (via de reizigers) 40% van 
de kosten op. Bureau Royal HaskoningDHV voert momenteel in 
opdracht van de provincie een onderzoek uit naar de toekomst-
bestendigheid van onze veerdienst. De gedeputeerde zei te 
blijven pleiten voor behoud van de huidige afvaarten en een extra 
financiële injectie daartoe van de provincie voor 2019.

Vervolgens kwamen er 4 sprekers aan het woord, ieder met hun 
eigen visie en stelling: Neldes Hovestadt (voorzitter VNO-NCW 
Zeeland), Ab Pouwer (voorzitter Recron Walcheren), Jean de 
Houck (directeur MBO Scalda) en François Babijn (wethouder 
van Sluis). Deze laatste betoogde dat de oplossing in ieder geval 
niet mag zijn een versobering van het aantal afvaarten of het ver-
hogen van de tarieven; tevens dat er altijd 2 boten moeten varen 
om de continuïteit te kunnen waarborgen. Hij vatte zijn betoog 
samen met: het sleutelwoord is Samenwerking, we willen allemaal 
het fiets-voetveer behouden, laten we daar dan ook met z’n allen 
aan werken en naar oplossingen zoeken. Iedere spreker had een 
stelling en daar konden de aanwezigen hun stem over uitbren-
gen. Dat had nogal wat voeten in de aarde, omdat de organi-
satie ervan uit was gegaan dat iedereen in het bezit is van een 
smartphone en deze ook zeker bij zich zou hebben en bereid zou 
zijn daarmee in te loggen en codes met 6 cijfers in te voeren, om 

vervolgens een stem uit te kunnen brengen. Ook de techniek van 
dit stemmen via de smartphone liet het even afweten. Jammer. 
Een meerderheid was voor verhoging van de tarieven voor toe-
risten die over willen varen. Een ander idee was, dat de onderne-
mers toeristen een ‘Walcheren-arrangement’ kunnen aanbieden, 
waarbij de overtocht naar Vlissingen en terug is inbegrepen. En 
zo zijn er veel ideeën en meningen neergelegd, een denktank 
van al deze disciplines over ‘hoe verder en beter’ zou zeker geen 
gek idee zijn. Een geslaagde avond, en nu hopelijk een vervolg 
en met succes aan de slag!

En wat vindt onze Dorpsraad ervan?
Harde feiten over zaken – zoals in dit geval de cijfers over de 
WFS – zijn niet moeilijk te vergaren en het is ook niet moeilijk om 
die jaarlijks met enige dramatiek te presenteren. Er vervolgens 
als een soort eenrichtingsverkeerdenken de conclusie aan te ver-
binden, dat je dus moet gaan bezuinigen om je begroting meer 
sluitend te krijgen, is de makkelijkste manier. En als er nog minder 
reizigers zijn, ga je nog verder bezuinigen, afvaarten schrappen 
of ga je de tarieven nog verder opschroeven. De Tunnelwet biedt 
die mogelijkheid: er dient te allen tijde een fiets-voetveer tussen 
Breskens en Vlissingen te zijn, maar hoe dit wordt uitgevoerd, 
wordt overgelaten aan het provinciaal bestuur. Het is dus aan het 
provinciaal bestuur om te kiezen voor een volwaardige fiets-voer-
veerverbinding en geen gebruik te maken van deze ‘maas’ in het 
net van de Tunnelwet door bijvoorbeeld afvaarten te schrappen, 
zoals nu al is gebeurd. Wij roepen het provinciaal bestuur op 
om eens achter die harde feiten te kijken, die hen nu zo zorgelijk 
stemmen over de verliezen, die ieder jaar geleden worden. 

Hoe komt het nu, dat er steeds minder reizigers gebruik maken 
van de fiets-voetveerverbinding Breskens-Vlissingen v.v.? Dat zal 
zeker niet alleen liggen aan de daling van het aantal mensen, dat 
voor woon-werkverkeer gebruik maakt van de boot. Daar liggen 
zeker nog andere zaken aan ten grondslag.

Minisymposium WFS (Westerschelde Fast Ferry) 
op woensdag 24 oktober in De Korre
Een bomvolle zaal met geïnteresseerden (meer dan 100): inwoners van Breskens en omstreken, ondernemers uit de toeristi-
sche sector, politici, vertegenwoordigers van diverse organisaties, moeders met schoolgaande kinderen die de veerboot nodig 
hebben om op school te komen en zelfs een scholier die kwam vertellen hoeveel loze tijd (3 kwartier) hij dagelijks doorbracht 
op school door het vervallen van de afvaart van 07.48 uur.
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Overigens, ten tijde van de Provinciale Stoombootdiensten (de 
PSD), was de verbinding Breskens-Vlissingen één grote verlies-
post, inwoners van Zeeuws-Vlaanderen konden voor een zeer laag 
bedrag de overtocht maken, per auto, fiets of te voet. Dat was nooit 
een punt van discussie, maar sinds de opening van de Wester-
scheldetunnel ligt het fiets-voetveer voortdurend onder vuur als 
zijnde een enorme kostenpost, terwijl er jaarlijks miljoenen op de 
plank komen via de zeer winstgevende Westerscheldetunnel.

Maar goed, laten we een paar aanzetten geven. Vroeger speelde 
het toeristisch seizoen zich af in de maanden juli en augustus. Er 
is heel veel onderzoek en promotie gestoken in de seizoensverlen-
ging en derhalve is er meer toerisme met alle daaraan verbonden 
voordelen voor iedereen, die onze bezoekende gasten iets te 
bieden heeft. Met succes, dit hebben we bereikt: het toeristisch 
seizoen loopt van maart tot en met oktober en het druppelt zelfs 
daarna nog door in november, met ook een piek in de kerstvakan-
tie. Het moet toch mogelijk zijn, deze aanpak los te laten op het 
vergroten van het aantal reizigers in de maanden dat de boot niet 
vol zit, bijvoorbeeld met het tijdens het symposium genoemde 
‘Walcheren-arrangement’. Met als speerpunt dat van dit arrangement 
gebruikgemaakt wordt in de maanden buiten het hoogseizoen. Er 
zijn zeker meer van dit soort ideeën te genereren, met als doel dat 
gebruikgemaakt wordt van de boot in de maanden, dat ons bootje 
wel wat meer reizigers kan gebruiken. Onze gasten zijn er immers 
al, Zeeland zit redelijk tot behoorlijk vol van maart tot november, 
ook buiten de schoolvakanties, nu moeten we ze nog verleiden tot 
een prachtige overtocht naar het mooie Walcheren of de andere 
kant op, naar het al even mooie Zeeuws-Vlaanderen. Een goede 
doelgroep vormen de mensen die niet gebonden zijn aan school-

vakanties (mensen die niet meer werken en mensen met kleine 
kinderen). Ook dient er gekeken te worden naar de groep mensen, 
die gebruik van de boot maakt omdat zij naar hun werk of naar 
school moeten. Een prioriteitensysteem invoeren, waarbij je van 
tevoren je plek reserveert voor een bepaalde afvaart, is zeker te 
realiseren.

En laten we ook eens uitzoeken, waarom het aantal reizigers steeds 
daalt. Want nog steeds is een derde deel daarvan Zeeuws. Wat zijn 
hun beweegredenen om niet vaker de boot te pakken? Een feit: als 
je naar Middelburg wilt en je bent met een gezin van 4, is een retour-
tje veerboot toch al gauw € 20. Dan nog even met z’n vieren de trein 
naar Middelburg en terug, dat wordt een duur dagje uit of een duur 
familiebezoek. Niet verwonderlijk, dat er dan beknibbeld wordt op 
de frequentie van de overtochten en dat men liever de auto pakt, als 
dat het alternatief is. Veel mensen in Zeeland hebben familie ‘aan de 
overkant’ en die maakten vroeger de overtocht voor familiebezoek, 
of gingen vanuit Zeeuws-Vlaanderen naar Vlissingen voor de week-
markt of zomaar, voor de gezelligheid. De Dorpsraad kent genoeg 
mensen, die daar flink in gesneden hebben met het invoeren van de 
behoorlijk hoge en immer stijgende tarieven van de laatste jaren. Het 
omgekeerde geldt voor gezinnen uit Walcheren, die graag als uitje 
een fietstocht naar Zeeuws-Vlaanderen maakten, maar nu zeggen: 
wij fietsen wel op Walcheren, want zo’n overtocht met het hele gezin 
slaat een te groot gat in onze begroting. Een restaurant of animatie 
op het Veerplein gaat daar geen verandering in brengen. Laten we 
voor deze Zeeuwse groep ook een arrangement invoeren of de 
herinvoering van de oude kortingskaart realiseren. Het ‘terugwinnen’ 
van deze groep eigen volk en het aantrekken van meer toeristische 
overtochten buiten het hoogseizoen, is zeker een paar brainstorm-
sessies of een denktank waard.

Tot slot: in 2016 waren er in Zeeland 11.000 huishoudens met een 
inkomen rond de armoedegrens. Op nummer 1 staat Vlissingen, 
op nummer 2 staan Sluis en Terneuzen. Daar net boven zitten nog 
heel veel huishoudens met een inkomen, waar men net van rond 
kan komen zonder gekke bokkensprongen te maken. Het Zeeuws 
Planbureau zal u ongetwijfeld van de precieze cijfers op de hoogte 
kunnen brengen.

Toen in 2003 de Westerscheldetunnel werd geopend en men 
juichte dat Zeeuws-Vlaanderen nu eindelijk ‘ontsloten’ was voor de 
rest van Nederland, is voor deze groep mensen, met het wegvallen 
van de goedkope verbindingen Breskens-Vlissingen en Perkpol-
der-Kruiningen, Zeeuws-Vlaanderen voorgoed op slot gegaan.
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Hoe is het nu met ...
Wie ben ik? Simon van der Lijke jr. Ik ben op 9 september 1967 ter wereld gekomen dankzij vader Simon en moeder 
Loes. Als jongste van 4 heb nog 1 broer Henk en 2 zussen Sophia en Angelina. Ik woon nu bijna 10 jaar in Duits-
land in de stad Wuppertal. Dat is een redelijk grote stad met zo’n 320.000 inwoners. Midden in NRW (Noord-Rijn-
land-Westfalen), een gebied met veel grote steden, zoals Düsseldorf, Dortmund, Köln, etc.  Ik woon daar met mijn 
vriendin Michaels Mais in een leuk huurhuisje met een stukje tuin. We hebben ook nog een hond en 2 katten.

Ik verdien mijn geld nog steeds in de 
horeca: 9 jaar in de bediening in een 
groot restaurant, maar sinds kort ook in 
de vis(handel). In rokerij en vishandel 
Wortberg bak ik de vis die de gasten 
uitzoeken aan de balie, zoals: tong, 
schol, baars, paling, etc. enne tja ook 
vis dus uut Bresjes.

Het leven is hier echt anders dan ik 
gewoon was: drukke stad, minder vrien-
delijke mensen. Alles best vuil en op een 
paar bossen en wat rivierwater na niet 
de mooiste plaats op aarde. Ik kan be-
grijpen dat velen van hier naar het mooie 
Zeeuws-Vlaanderen op vakantie gaan.

Dat ik niet werk, is niet vaak het geval. 
Mijn vriendin heeft immers een klein 
bedrijf waar ik ook veel ben. Mijn hobby 
bestaat uit veel fietsen, ondanks de vele 
heuvels en bergen hier. Met de hond 
onderweg zijn en wat groente uit de tuin 
halen houdt me ook behoorlijk bezig. 
Ook kook ik heel graag thuis en dan 
snuffel ik rond in mijn kookboeken. Ook 
bak ik regelmatig koeken en taarten.

Het mooiste blijven natuurlijk de bezoe-
ken aan mijn ouders en familie. Bijna 
elke vakantie gaat naar het Zeeuwse. 
Mijn vader en moeder wonen nu in 
Oostburg. Moeder zit helaas in De 
Stelle wegens dementie. Als ik er ben, 
ga ik vanzelfsprekend naar het strand 
in Bresjes en fiets ik heel de kust af. 

Nu en dan zie ik wel een oude vriend 
van vroeger en dan beleven we 1000 
herinneringen.

Waar ik trots op ben? Ik ben op veel 
dingen niet trots geweest, maar ik 
heb zeker veel plezier gehad en echt 
geleefd: laten we zeggen dat ik nu met 
50 eindelijk mijn verstand heb gekregen 
(beetje laat wellicht ...). Ik leef nu veel 
gezonder, geniet van wat ik heb en kijk 
vooruit. Ik ben ook wel blij en trots dat 
ik ervoor gezorgd heb dat ons kleine 
bedrijfje nu best goed gaat en we er re-
delijk van kunnen leven. Het is trouwens 
wel een toeval dat Bresjes en de stad 
Wuppertal één ding gemeen hebben: 
rode pinguïns in Bresjes, hier zijn het 
er verschillende (zie de foto). Ik hoop 
de rode pinguïns nog veel te zien: mijn 
doel is om binnen 3 jaar terug te gaan 
naar Bresjes of omgeving. 
Misschien wel tot gauw in Bresjes! 
Op een terrasje op ‘t strange of op de 
Kaai(e).

AJ




